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TŘÍDĚNÍ SUBSTANTIV NA „-IS“ 

 

 

SUBSTANTIVA 

NA -IS 

A – KMEN I – KMEN 

f m 

žõdis (žõdžio) 

 slovo 

brólis (brólio) 

bratr 

pe¤lis (pe¤lio) 

nůž 

sa÷sis (sa÷sio) 

leden 

(etc.) 

 

Všechna substantiva 

jsou maskulina. 

 

Nepřízvučná 

koncovka „-is“ 

v nom. sg. 

širdís (širdiìs) 

srdce 

žuvís (žuviìs) 

ryba 

naktís (naktiìs) 

noc 

(etc.) 

 

Všechna 

substantiva jsou 

feminina. 

 

Přízvučná 

koncovka „-is“ 

v nom. sg. 

 

dantís (dantiìs) 

zub 

debesís (debesiìs) 

mrak 

deguõnis (deguõniìs) 

kyslík 

geluonís (geluoniìs) 

žihadlo 

grobuõnís (grobuõniìs) 

dravec 

veliónis (veliónies) 

 mrtvý 

vagís (vagiìs) 

 zloděj 

žvėrís (žvėriìs) 

 zvíře 

 

Všechna substantiva 

jsou maskulina. 

 

Je to nepočetná 

skupina slov. 

 

Od paradigmatu 

„širdis“ se liší pouze 

koncovkou  

dat. sg. „-iui“. 

 


